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Folklorní soubor Letnička z Popradu

zleva - Josef Skalický, který kříž objevil, místostarosta Žichlínku Milan Schembera, zástupce Povodí Morava 
pan Spáčil, starosta Rychnova Milan Hána, děkan Zbigniew Czendlik a starosta Lanškrouna Radim Vetchý

Přemístěný kříž byl znovu posvěcen (více na str. 3)
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Dětský den
V sobotu 3. června uspořádal spolek 
rodičů ve spolupráci s obecním úřa-
dem, učitelkami ZŠ, hasiči, myslivci, 
volejbalisty, fotbalisty… na hřišti za 
školou Dětský den. Od 14 hod měly 
děti možnost soutěžit ve více než 
deseti disciplínách. Podmínkou pro 
obdržení odměny ve formě kornoutu 
sladkostí bylo pro menší děti získat 
4 razítka ze soutěží, větší alespoň 8 
razítek za absolvování jednotlivých 
disciplín. Součástí programu bylo 
i malování na obličej a tvorba úče-
su včetně úpravy barevnými spreji. 
Po soutěžích měli všichni přítomní 
možnost se občerstvit „pod plechem“. 
Zdarma a do sytosti mohly děti vy-
užít pouťové atrakce - skákací hrad, 
skluzavku, dětský kolotoč a houpačky. 
Největšímu zájmu se těšil jednoznačně 
vodní fotbálek a není se co divit, den 
byl opravdu horký a trocha zchlazení 
přišla vhod.

Velké poděkování patří všem, 
kteří přiložili ruku k dílu, p. Michalu 
Šenkýřovi za zorganizování, objednání 
atrakcí, protože se nemohl zúčastnit 
osobně, „jmenoval ředitelem akce“ 
p. Marcela Bartáčka, který se zhostil 
úkolu na jedničku, p. Zdeňkovi Javor-
kovi za zvučení – bez mikrofonu by to 
nešlo a bez hudby by to nebylo ono. 
Akce by se v tomto rozsahu nemohla 
uskutečnit bez finanční podpory obce 
Žichlínek přibližně ve výši 40 tis. Kč.

Nejlepší odměnou pro všechny 
organizátory byly úsměvy dětí a re-
kordní účast 182 soutěžících.

L. Langrová
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a tady zůstane navěky.“
Kříž byl umístěn v těsné blízkosti 

vzrostlého jilmu habrolistého. Starosta 
Rychnova přislíbil, že obec vbrzku 
vybuduje v tomto místě malé poseze-
ní, aby si kolemjdoucí mohli ve stínu 
stromu odpočinout.

Kříž z roku 1800 byl původně 
umístěný v lokalitě Žichlínského 
poldru v katastru obce Rychnov na 
Moravě, na pozemku ve vlastnictví 
Povodí Moravy, s.p. To v roce 2016 
kříž bezplatně přenechalo Městu Lan-
škroun, které financovalo demontáž, 
přemístění kříže, restaurování a mon-
táž. Nový základ pro kříž nechala na 
své náklady provést Obec Žichlínek.

Marie Hrynečková

V historii nebyly takovéto kříže umísťo-
vány nahodile a bez důvodu, vždy byly 
určitým způsobem svázány s místem 
svého osazení. Ovšem přesný důvod 
vybudování tohoto křížku není znám.

Na podstavci zrestaurovaného 
barokního kříže z roku 1800 je němec-
ký nápis, který v překladu znamená: 
„Tento kříž dal zhotovit Andres Klecker 
s přáteli (příbuznými?). Ó, člověče, 
pohleď na svého Spasitele, kolik utrpení 
pro tebe snáší.“

Dvě stě let starý barokní kříž byl do-
slova „vysekán z roští“ v Žichlínském 
poldru, zrestaurován a přemístěn asi 
o půl kilometru blíž k Lanškrounu.

„O kříži jsem věděl dlouho 
z vyprávění jednoho kamaráda. Že 
v těch místech někde je… a tak jsem 
ho hledal. Na poldru často běhám 
a bylo mně líto, že tam chátrá něco, co 
vybudovali naši předci.

Náhoda tomu chtěla, že jsme se 
zrovna v tom období setkali s Radi-
mem (Vetchým), tak jsem mu o tom 
povídal. Jeho to zaujalo a vlastně mu 
můžeme vděčit za to, že vše dokázal 
dovést až do konce. Jsem šťastný za to, 
že se to podařilo,“ líčil příběh obje-
veného kříže Pepa Skalický v pátek 
23. června při příležitosti jeho opětov-
ného posvěcení.

Před křížem se sešli starostové 
Lanškrouna a Rychnova na Moravě, 
místostarosta Žichlínku, zástupce 
Povodí Moravy a další hosté včetně ta-
nečníků souboru Letnička z Popradu. 
Děkan Zbigniew Czendlik předtím, 
než kříž posvětil, podotkl: „Symbolic-
ké je, že kříž stojí v poldru, který má 
funkci zachraňovat. Ten kříž je pro 
nás orientačním bodem. Ne na našich 
cestách, ale na těch životních cestách. 
Takže věřím, že patří k této krajině 

Přemístěný kříž byl znovu posvěcen

Zdravice pana Petra Syrového 
hostům při příležitosti svěcení 
křížku na poldru.

Vážení hosté,
Velice mě mrzí, že se s Vámi nemohu 
účastnit této slavnostní chvíle. Jsem 
však rád, že jsem se na aktivitách spo-
jených s rekonstrukcí a usazením kříž-
ku do tohoto překrásného místa, mohl 
účastnit. Velice rád poděkuji těm, kteří 
se na tomto podíleli. Konkrétní po-
děkování je vždy prioritně provázáno 
jistým nebezpečím. Ať vzpomínáme 
na všechny zúčastněné, je zde reálné 

Poděkování 
a  omluva
Děkuji všem, kteří mě podporovali 
a cokoliv tvořili pro obec. Omlouvám 
se všem, kterým jsem nestihl splnit 
jejich přání a požadavky.
Mnohé pro mě končí, více mi začíná. 
Dostalo se mi poznání. Ryzí Žichliňáci 
mi rozumějí.

Petr Syrový.
Žichlínek, 27. 6. 2017

riziko, že na někoho zapomeneme. 
Předem se těmto činným jednotliv-
cům omlouvám a samozřejmě jim ve-
lice děkuji. Vyzdvihnout však musím 
několik osobností, kteří tuto aktivitu 
rozhýbali, uskutečňovali, realizovali, 
a třeba ji jen z povzdálí dozorovali. Pr-
votní zásluhu na rozjezd této akce má 
pan Josef Skalický ze Žichlínka, který 
zapomenutou sochu znovuobjevil 
a snažil se svůj nápad s jejím restauro-

Starostou obce Žichlínek byl dne 11. 7. 2017 zvolen Radovan Filip.
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váním předat starostům okolních obcí. 
Velkého zastání se mu podařilo získat 
u Mgr. Vetchého, starosty Lanškrouna, 
který má bezesporu největší zásluhy 
na tom, že se toto uskutečnilo a že se 
tu dnes můžeme, nejen za účelem vy-
svěcení křížku, setkat. Dalšími aktivní-
mi v této záslužné věci byli jednotlivci, 
organizace i odbory obcí. Poděkování 
proto patří: lanškrounským měst-
ským odborům především stavební-
mu a majetkovému, Povodí Moravy, 
Českým dráhám, realizátorům z praxe 
tam ponejvíce restaurátorovi panu 
BcA. Vrbatovi. Další poděkování smě-
řuji, v potřebných chvílích záslužnému 
pozorovateli nejen z povzdálí, senáto-
rovi Ing. Šilarovi.

Jako veliký patriot Žichlínka 
znova děkuji všemu a všem, že se tato 
nádherná věc podařila. Děkuji, že je 
nám dovoleno býti účastni a přítomni 
odkazu našich předků a že tak může-
me zachovávat tyto vzácné hodnoty 
a předávat je našim dalším nástupcům.

Celé této akce si užijte, často na ni 
vzpomínejte a hlavně se ke křížku rádi 
vracejte!

Všechny Vás srdečně zdraví Petr 
Syrový, občan žichlinský, tohoto času 
pobytově mimo ČR.

Dne 23. 6. 2017, Izrael-Jeruzalem.

Poznámka redakce:
Respektujeme požadavek p. P. Sy-
rového, oba texty neprošly redakční 
úpravou a jsou tedy uvedeny v původ-
ním znění.

žení ODS a nezávislých kandidátů“, 
kterým je pan Radovan Filip. Podle 
§ 69 odst. 2 zákona o obcích předseda-
jící vyzval Radovana Filipa ke složení 
slibu dle zákona o obcích. Před slože-
ním slibu ho předsedající upozornil, 
že odmítnutí složit slib nebo složení 
slibu s výhradou má za následek zánik 
mandátu (§ 55 zákona č. 491/2001 
Sb., o volbách do zastupitelstev obcí 
a o změně některých zákonů, v plat-
ném znění).

Složení slibu proběhlo tak, že 
všichni přítomní povstali, předseda-
jící přečetl slib stanovený v § 69 odst. 
2 zákona o obcích: „Slibuji věrnost 
České republice. Slibuji na svou čest 
a svědomí, že svoji funkci budu vyko-
návat svědomitě, v zájmu obce Žichlí-
nek a jejích občanů a řídit se Ústavou 
a zákony České republiky“.

Vyzval pana Radovana Filipa ke 
složení slibu pronesením slova „slibu-
ji“ a k podpisu na připraveném archu. 
Pan Radovan Filip pronesl slovo “Sli-
buji” a podepsal text slibu.

•	 Vzdání se funkce starosty obce 
a  rezignace na mandát člena 
zastupitelstva

Starosta obce, předsedající, přečetl svůj 
rezignační dopis. Požádal oba ověřo-
vatele, T. Langra a R. Filipa, aby pode-
psali tento rezignační dopis a přiložili 
jej k zápisu, předal řízení zasedání 
zastupitelstva místostarostovi, který až 
do zvolení nového starosty obce bude 
vykonávat podle § 103 odst. 6 zákona 
o obcích pravomoci starosty, a odešel. 
Počet přítomných členů zastupitelstva 
se snížil na 8, takže zastupitelstvo bylo 
i nadále usnášení schopné.

Zasedání Zastupitelstva obce 
Žichlínek dne 28.  června  2017

•	 Složení slibu zastupitele
Předsedající, místostarosta obce 
Milan Shembera, konstatoval, že dne 
21. 6. 2017 vznikl mandát člena Za-
stupitelstva obce Žichlínek panu ing. 
Ladislavu Skalickému za Petra Syro-
vého, který na svůj mandát písemně 
rezignoval dne 20. 6. 2017. V souladu 
s § 69 odst. 2 zákona o obcích vyzval 
Ladislava Skalického ke složení slibu 
dle zákona o obcích. Před složením 

V následujícím textu bychom vás chtěli 
informovat o nejdůležitějších událos-
tech, které se řešily na jednání zastupi-
telstva obce.

Zasedání Zastupitelstva obce 
Žichlínek dne 9.  května  2017

•	 Odstoupení z  funkce ředitelky 
ZŠ a  MŠ Žichlínek

Mgr. R. Divíšková, současná ředitel-
ka ZŠ, podala vzdání se vedoucího 
pracovního místa k 30. 06. 2017. Je 
tedy nutné vypsat výběrové řízení na 
nového ředitele/novou ředitelku ZŠ. 
Zastupitelé v diskusi probrali, zda-li 
budou mít nějaké speciální požadavky 
na zpracování koncepce směřová-
ní školy. Dohodnuto takto: Žádné 
speciální podmínky do požadavků na 
koncepci nezapracovat, nechat účast-
níkům řízení volnou ruku a možnost 
kreativity.
Jmenování členů do výběrové komise 
proběhne na následujícím jednání 
zastupitelstva obce.

Zasedání Zastupitelstva obce 
Žichlínek dne 6.  června  2017

•	 Jmenování členů konkurzní 
komise

Starosta seznámil přítomné s tím, že za 
zřizovatele jmenoval do konkursní ko-
mise pro konkurs na pracovní místo ře-
ditele/ředitelky ZŠ a MŠ Žichlínek Petra 
Syrového (předseda komise) a Michala 
Šenkýře. Dalšími členy komise byly 
jmenovány: Mgr Dana Krátká, jako od-
borník na státní správu ve školství, Mgr. 
Blanka Hubálková za Školskou radu, 
Mgr. Lucie Brokešová za pedagogy 
školy, Mgr. Hana Pochobradská, která 
byla určena ředitelem krajského úřadu, 
a PaedDr. Marta Hunalová za Českou 
školní inspekci.
Konkurzní řízení proběhne 17. 7. 2017.

Zasedání Zastupitelstva obce 
Žichlínek dne 20.  června  2017

•	 Složení slibu zastupitele
Předsedající, starosta obce Petr Syrový, 
uvedl, že dne 13. 6. 2017 obdržel dopis 
pana Michala Šenkýře, který rezigno-
val na mandát člena zastupitelstva. 
Následující den, tj. 14. 6. 2017, vznikl 
mandát prvnímu náhradníkovi z kan-
didátní listiny volební strany „Sdru-

slibu ho předsedající upozornil, že 
odmítnutí složit slib nebo složení 
slibu s výhradou má za následek zánik 
mandátu (§ 55 zákona č. 491/2001 
Sb., o volbách do zastupitelstev obcí 
a o změně některých zákonů, v plat-
ném znění).

Složení slibu proběhlo tak, že 
všichni přítomní povstali, předseda-
jící přečetl slib stanovený v § 69 odst. 
2 zákona o obcích: „Slibuji věrnost 
České republice. Slibuji na svou čest 
a svědomí, že svoji funkci budu vyko-
návat svědomitě, v zájmu obce Žichlí-
nek a jejích občanů a řídit se Ústavou 
a zákony České republiky“.

Vyzval pana Ladislava Skalické-
ho ke složení slibu pronesením slova 
„slibuji“ a k podpisu na připraveném 
archu. Pan Ladislav Skalický pronesl 
slovo “Slibuji” a podepsal text slibu.

•	 Volba předsedy kontrolního 
výboru

Pavel Dařílek navrhl zvolit do funk-
ce předsedy kontrolního výboru (na 
uvolněné místo po Tomáši Langrovi) 
Mgr. Blanku Hubálkovou, která kan-
didaturu přijala. Žádné další návrhy 
nebyly podány. Před hlasováním dal 
možnost zastupitelům i přítomným 
občanům sdělit své stanovisko. Žádné 
stanovisko sděleno nebylo.

Zastupitelstvo obce Žichlínek 
zvolilo předsedkyní kontrolního výbo-
ru paní Mgr. Blanku Hubálkovou (pro: 
8, proti: 0, zdrželi se: 1)

Členy výboru si vybere jeho 
předsedkyně a zastupitelstvo na dalším 
svém zasedání tyto členy schválí usne-
sením.

•	 Doplnění členů finančního 
výboru

Předsedající vyzval členy zastupitel-
stva k podávání návrhů na doplnění 
člena finančního výboru na uvolněné 
místo po Michalu Šenkýřovi. Zdeněk 
Šrámek dal návrh, aby byl členem 
finančního výboru zvolen pan Ladi-
slav Pospíšil mladší. Žádný další návrh 
nebyl podán.

Zastupitelstvo obce Žichlínek vza-
lo na vědomí rezignaci člena finanční-
ho výboru Michala Šenkýře a zvolilo 
členem finančního výboru pana Ladi-
slava Pospíšila mladšího (pro: 9 proti: 
0 zdrželi se: 0)

Zpracovala D. Krátká

Jednání zastupitelstva obce

Fotbalový oddíl v naší obci nemá 
nijak extrémně dlouhou tradici, zato 
se mu aktuálně daří, co se hráčské zá-
kladny týče. V uplynulé sezoně hráli 
naši hráči turnaje bambini (věková 
kategorie U5), mladší přípravka (U7), 
starší přípravka (U9), dorost (U19), 
mužská rezerva hrála okresní III. 
třídu a konečně mužské áčko Okresní 
přebor.

Na začátku sezony vedení oddílu 
stanovilo jasné cíle pro mužskou 
a dorosteneckou kategorii. Po tom, 
kdy velkou část kádru „áčka” přepad-
lo nějaké dlouhodobé zranění nebo 
třeba studium, bylo třeba vytvořit 
kádr z velké části nový. To se ne úplně 
zdařilo a oddíl bude v této stabilizaci 
pokračovat i následující sezonu. I přes 
tyto peripetie dokázali kluci uhrát 
krásný střed tabulky Okresního pře-
boru. Za zmínku jistě stojí, že se mezi 
muže zapracovávali hráči nižší věkové 
kategorie, konkrétně Aleš Antes (roč-
ník 1998, odehrál 976 minut), Jakub 
Krejčířík (stejný ročník, 646 minut) 
a Matěj Šilar (narozen 2000, odehrál 
488 minut).

Mužské béčko je složeno převáž-
ně z našich vlastních odchovanců, 
hraje pro radost, ale nikoliv bez ohle-
du na výsledky. Stanovený cíl před 
sezonou říkal: umístění do 3. místa 
tabulky. Dopadlo to celkem podobně, 
béčko skončilo třetí, ale z té druhé 
strany. Kolikrát při zápase klukům 
nepřálo štěstí, i když potrápili svým 

výkonem všechny soupeře, prohrá-
vali o gól. Určitě bude potřeba více 
trénovat.

Dorostenci (chlaci z ročníků 
1998 až 2001) hráli krajskou soutěž 
I. třídy. Ze dvaceti zápasů vybojovali 
celkem 28 bodů, což stačilo na osmou 
příčku tabulky. Cílem věkových 
kategorií mládeže samozřejmě nejsou 
prvoplánově výsledky a umístění, ale 
hlavně hrát, hrát, hrát a něco nového 
se naučit. Výsledky pak přicházejí 
ruku v ruce.

Určitě je dobré napsat i o našich 
starších žácích, kteří byli uplynulou 
sezonu “na stáži” v Lanškrouně, kde 
hráli Krajský přebor. Konkrétně 
se jedná o Tadeáše Bureše, Ondru 
Dolečka, Adama Schemberu a Tade-
áše Zemacha. V konkurenci 20 týmů 
z celého kraje vybojovali druhé místo, 
když jim první místo uteklo o pouhé 
3 body. Je to velký úspěch a klukům 
patří gratulace za předvedené výkony.

Kluci z přípravek i ti nejmenší 
pod 5 let věku hráli celý podzim i jaro 
turnaje, které se konaly po celém 
okrese. Z nich si přivezli nejen spous-
tu pohárů a diplomů za první, druhá 
a někdy i horší místa, ale i spoustu 
zážitků a motivace do další fotbalo-
vé kariéry. Doufejme, že fotbal pro 
ně bude sportem číslo jedna a nám 
vyrostou v oddíle kvalitní hráči pro 
doplnění hráčského kádru.

Sportu zdar a fotbalu zvlášť.
Milan Schembera

Žichlínští čápi 
v  přímém přenosu
Naše obec se rozhodla zakoupit 
kvalitní kameru pro živé vysílání dění 
z čapího hnízda, které se nachází na 
sloupu před domem rodiny Dařílko-
vých. Díky společnosti OMEGA tech, 
která sponzorsky provedla instalaci 
a poskytla pro přenos zdarma garan-
tovanou konektivitu, můžeme všichni 
sledovat hnízdo 24 hodin denně.

V neposlední řadě je taky třeba 
poděkovat rodině Dařílkových za to, 
že umožnila umístění kamery na je-
jich komíně a že poskytla pro kameru 
i napájení z elektrické sítě.

Čapí hnízdo můžete sledovat živě 
na webu YouTube https://www.youtu-
be.com/watch?v=iNiASjdUR4k

Fotbalový Žichlínek od nejmenších 
po největší
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Den TJ 
Žichlínek
Prvního října roku 1957 byla 
v Žichlínku založena Tělovýchov-
ná jednota – Sokol Žichlínek.

K příležitosti 60. výročí za-
ložení TJ Žichlínek se rozhodlo 
několik volejbalových nadšenců 
v čele s hlavní organizátorkou 
Ivetou Paďourovou oslavit toto 
významné datum sportem.

17. června se od půl deváté 
na žichlínských kurtech začala 
scházet družstva z okolí k volej-
balovému turnaji žákyň. Do tří 
hodin se divákům představilo 
celkem 9 týmů mladších i star-
ších žákyň z Moravské Třebové, 
Lanškrouna, Svitav a domácího 
Žichlínku. I přes větrné a chlad-
né počasí bylo odehráno 16 
kvalitních a hlavně v kategorii 
starších žákyň vyrovnaných time
-breakových zápasů. Pro žich-
línské žákyně byl turnaj zároveň 
ukončením sezóny 2016/2017. 
Děvčata udělala radost svým 
trenérkám nejenom pěkným 
herním výkonem, ale i kytič-
kou a dárky jako poděkování za 
tréninky.

Již během turnaje byl pro 
veřejnost otevřen kiosek, který 
nabízel vše od párku v rohlíku po 
guláš či pivo a limonády. Zároveň 
byly na vedlejším fotbalovém 
hřišti připraveny hry pro děti. 
V tělocvičně byla vytvořena 
výstava o historii TJ a volejbalu 
v Žichlínku. Chronologicky zde 
byly vystaveny fotografi e pamět-
níků i aktivních hráčů společně 
s historickými dokumenty, dří-
vějšími dresy, poháry či kronika-
mi. Tímto děkujeme všem, kteří 
přispěli k vytvoření této unikátní 
výstavy. Navíc si mohli návštěv-
níci zakoupit tričko ze speciální 
kolekce oslavující 60. výročí TJ. 
Počasí ovlivnilo návštěvnost 
„poturnajových“ oslav, které se 
nesly v duchu rodinné a přátelské 
atmosféry. Věřím, že ti co přišli, 
neprohloupili a užili si tento den 
stejně tak, jako jeho organizátoři.

Renata Paďourová

Valná hromada TJ
Dne 22. 4. 2017 byla svolána valná 
hromada Tělovýchovné jednoty (TJ) 
Žichlínek. Zúčastnilo se 19 členů 
z řad volejbalistů a kulturistů, pozvá-
ní přijal i pan starosta, valné hromadě 
(VH) předsedala Iveta Paďourová. Na 
úvod jsme poděkovali za dosavadní 
práci pro TJ bývalému předsedovi 
TJ, Tomáši Langrovi, který se v led-
nu rozhodl odstoupit z funkce. Ve 
výkonném výboru ho nahradil Petr 
Studený. Stávajících 5 členů výkon-
ného výboru (VV) Martina Hrubá, 
Zdenka Janečková, Jiří Bambušek, 
Petr Studený, Iveta Paďourová se roz-
hodlo rozšířit výbor o dva členy, čímž 
chtěli docílit zapojení větší členské 
základny do aktivit spolku. Novými 
členy byli zvoleni Jakub Šula a Jind-
řich Skalický. Na další schůzce VV TJ 
byl zvolen předsedou Petr Studený, 
tajemníkem I. Paďourová, ekonomem 
M. Hrubá.

Dalším bodem valné hromady 
byly informace z činnosti VV TJ: 
administrativní činnost zajišťující 
fungování spolku, která je každým ro-
kem díky České unii sportu náročněj-

ší. Zhodnotili jsme organizované akce 
- Čarodějnice, Sportovní ples, a věno-
vali se nastávajícím událostem - 60. 
výročí TJ, plánovaný turnaj mládeže, 
zajištění chodu spolků mládeže, péči 
o sportoviště – posilovna, brigády na 
kurtech, a další.

Dále trenéři mládeže zhodno-
tili uplynulou sezónu a představili 
své vize do budoucnosti. Díky nim 

se Žichlínek jako jediná vesnice 
v Pardubickém kraji může pochlubit 
týmy mládeže. Valná hromada byla 
ukončena volnou diskusí.

Pokud je mezi vámi čtenáři 
někdo, kdo má zájem se mládeži 
v Žichlínku věnovat, přijďte mezi 
nás.

Díky všem za účast a projevení 
zájmu.

Iveta Paďourová

výkonný výbor TJ: M. Hrubá, I. Paďourová, P. Studený, Z. Janečková, J. Bambušek

Sestava: horní řada zleva - Gildainová N., Dařílková A., Černohousová M., Horáková L., trenér Paďourová 
Iveta, spodní řada zleva - Knápková L., Pánková P., Hosová T., Pokorná B.

Starší žákyně
V sezóně krajského přeboru jsme za 
sebou nechaly pouze tým Letohradu. 
Na ostatní týmy jsme na podzim 
pouze vzhlížely, ale během jarní části 
jsme již přidaly pár vyhraných setů 
i nad jinými soupeři. Po soutěžní 
sezóně nás čekaly tři turnaje, Lu-
penice „zmrzliňák“ (20.–21. 5. , 16. 
místo/20 týmů), turnaj v Lanškrou-
ně (3.–4. 6. , 19. místo/20 týmů) 
a v Pardubicích (10. 6. , 6. místo/8 
týmů). S každým turnajem přibývaly 
zkušenosti i lepší atmosféra v týmu, 
která byla znát i na herním projevu.

Turnaj v Lupenici nám přinesl 
první vítězné sety nad soupeři dosud 
neporaženými a stmelení týmu, 
kde spaní ve stanech byl zážitek jak 
pro děvčata, tak pro trenéry. Turnaj 
v Lanškrouně nám sice nepřinesl 
příznivý konečný výsledek, a to z dů-
vodu pouze 1 vyhraného tiebreaku 
ze 4 možných tiebreaků, které nás 
stály lepší příčky v konečném hod-

nocení. O to lepší to byla příprava na 
turnaj v Pardubicích, kde mi holky 
udělaly největší radost. Poprvé po-
razily tým Pardubic a Třebechovic, 

a ještě urvaly set s favority z Bedři-
chova. Končíme v nejlepším.

Paďourová Iveta
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Krajské kolo 
dorostu Pardub. 
kraje
V sobotu 24. června se na sportov-
ním stadionu v areálu Vojenského 
gymnázia v Moravské Třebové konalo 
krajské kolo dorostu v hasičském 
sportu. Do něj postoupili za okres Ústí 
nad Orlicí i 2 zástupci SDH Žichlí-
nek – Matěj Dvořák (stejně jako loni) 
a s ním poprvé i Matyáš Grof. Soutě-
žili v disciplínách 100 metrů překážek, 
dvojboj a test. Na 100 metrů měl Ma-
těj první pokus výborný, ale bohužel 
proudnička neměla předepsanou váhu 
a to znamenalo neplatný pokus. Ma-
tyáš dal čas 19,30s a zlepšil si osobní 
rekord, který stačil na páté místo. Ve 
druhém šel Matěj na jistotu a s časem 
22,07s skončil šestý. Matyáš měl dru-
hý pokus neplatný. Ve dvojboji si oba 
zaběhli osobní rekordy, Matěj 17,62s 
a Matyáš 17,92s. Test měl Matyáš bez 
chyby a Matěj s 1 chybou. V celkovém 
pořadí byl z 9 nejlepších středních do-
rostenců kraje Matyáš na výborném 
5. místě, vyhrál Lukáš Bubeníček ze 
Skutče. Matěj byl z 10 starších doros-
tenců na 8. místě, vyhrál Matěj Rajnet 
z Dolní Dobrouče. Vítězové postoupili 
na Mistrovství ČR do Zlína. Matěj 
i Matyáš se určitě neztratili a výborně 
reprezentovali náš sbor a obec.

Mladí hasiči 
Žichlínek na jaře
Soutěže:
Liga mladých hasičů Nový 
Malín
V sobotu 20. května jsme vyrazili na 
soutěž do Nového Malína nedaleko 
Šumperka na předposlední dějství 
Ligy MH. Nejdříve proběhla soutěž 
na 60 metrů překážek a poté jednoko-
lový požární útok, na který jsme však 
čekali až do odpoledne. Čas startu 
se také oddaloval dlouhou přípra-
vou některých družstev na základně. 
Z našich družstev nejprve startovali 
mladší. Máme hodně nových, malých 
a věkově nejmladších dětí, takže jsme 
čekali, jak se jim povede. Jejich útok 
proběhl bez problémů s pěkným se-

střikem terčů. Po několika neplatných 
pokusech jiných družstev se nám do 
Ligy nakonec započítalo velmi pěkné 
4. místo ze 14 družstev. U starších 
byla situace podobná jako u mladších, 
letos jsme opět museli tvořit nové 
složení požárního útoku a jen na sou-
těžích se dá ověřit, jak jsme se vše na-
učili a také nasbírat zkušenosti. Těsně 
před startem nám spadla na základně 
savice. Než si s nenadálou situací naši 
mladí hasiči poradili, uběhlo mnoho 
drahocenných sekund. I přes výbor-
ný nástřik na proudech však byl čas 
horší. Některá družstva však na start 
nenastoupila a jiná měla neplatný po-
kus. Do Ligy se tak starším započítalo 
11. místo z 15 družstev.

Okresní kolo Plamen Mladkov
A byl tu pátek 26. května a s ním tra-
diční dvoudenní soutěž v Mladkově. 
Po nakládce stanů, spacáků, několika 
beden vybavení do Avie a mikrobu-
su a samozřejmě 20 mladých hasičů 
(z nichž více než polovina mladších 
jela do Mladkova poprvé) jsme v 9.30 
vyrazili. Naše tradiční místo bylo vol-
né, nejdříve jsme postavili party stan 
a poté ostatní stany. Po slavnostním 
nástupu ve 13 hodin začalo více než 
70 družstev a více než 700 mladých 
hasičů plnit jednotlivé disciplíny. 
Naši mladší začali jako vždy štafetou 
CTIF na 400 metrů se dvěma poku-
sy. Štafetu běží 9 dětí a každý plní na 
svém úseku něco jiného, do pořadí se 
počítá lepší čas, náš byl 111,33s a to 
znamenalo 16. místo. Poté následoval 
první pokus požárního útoku, který 
se nám nepovedl, Fandovi se rozpo-
jil spoj na levém proudu, ale Tibor 
výborně a rychle zareagoval a pokus 
jsme úspěšně dokončili.

Starší zahájili soutěž prvním po-
kusem na požárním útoku CTIF, který 
plní 9 soutěžících, na dráze 70 metrů 
překonávají několik překážek, vážou 
uzly, musí nastříkat 5 l vody džberov-
kami do terčů, rozvinout hadicové 
vedení a to vše přesně dle čísel, která 
mají na sobě a hlavně bez mluvení! 
Moc se nám pokus nepovedl, ale další  
den měli ještě druhý. Následovala 
štafeta CTIF a den završili prvním 
pokusem na požárním útoku, který 
zvládli bez zádrhelů za 22,31s, a to 
nakonec stačilo na 16. místo. Večer 
se v areálu konala diskotéka, které se 

někteří naši členové také zúčastnili.
Po budíčku v 7 hodin a snídani 

začaly v 8 hodin disciplíny druhého 
dne. Mladší využili malého počtu 
družstev na štafetě dvojic a hned 
si ji zaběhli, bylo to bez chyb za 
83,65s a opět 16. místo. Pak se při-
pravili na štafetu 4x60 metrů, kterou 
měly obě sestavy bez chyb. Čas lepší 
čtveřice byl 69,90s. A zbýval již jen 
druhý pokus na požárním útoku. 
Tentokrát se již nic nepokazilo a po 
sehraném výkonu jsme za čas 25,89s 
brali 18. místo. Po součtu pořadí ze 
všech disciplín obsadili naši mladší 
celkově 15. místo z 37 družstev. Dvě 
třetiny našeho týmu tvořily děti do 
8 let a samozřejmě se musel projevit 
rozdíl oproti družstvům, která jsou 
sestavena z těch nejstarších 10 – 11 
letých v této věkové kategorii. Proto 
jsme byli s výsledkem mladších velmi 
spokojeni!

Starší zahájili druhý den zlep-
šeným pokusem na požárním útoku 
CTIF, v rychlém sledu běželi štafetu 
dvojic a štafetu 4x60 metrů, soutěž 
zakončili druhým pokusem na požár-
ním útoku. Po součtu pořadí ze všech 
disciplín skončili starší na hezkém 13. 
místě z 33 družstev. Družstvo tvoří 10 
dětí, my nemáme skoro nikoho navíc, 
a když nám těsně před soutěží ještě 
onemocněl Jenda Motl, museli jsme si 
vypomoci z mladší kategorie. Výsle-
dek tak byl lepší, než jsme čekali.

Hasičský sport je hlavně o dobré 
souhře celého týmu a záleží tak na 
všech v týmu, není to o jednotlivcích. 
Musí se sehrát a pochopit, že záleží na 
všech v týmu. Platí zde více než jinde, 
že tým je tak silný, jak silné jsou jeho 
nejslabší články.

Finále Ligy MH Hrabišín
V sobotu 3. června, týden po „okrese“, 
se v Hrabišíně u Šumperka konala 
závěrečná soutěž Ligy MH 2016/2017, 
konkrétně v královské disciplíně – 
požárním útoku. Zde se šlo na 2 kola 
v obráceném pořadí průběžné klasi-
fikace Ligy. Lepší pokus se počítal do 
výsledného pořadí. Všechny útoky 
byly s jednotným strojem Tohatsu, 
starší prováděli nástřik do průhled-
ných nástřikových terčů jednotnými 
proudnicemi. Ale nejprve k mladším. 
Na startu bylo 20 družstev, z toho 3 
mimo soutěž. Naši mladší se prvním 
pokusem oproti minulému týdnu 

zlepšili na 23,21s. Ve druhém pokusu 
ještě ubrali a dosáhli krásného času 
21,89s. Opět za nás startovali hlav-
ně „malí špunti“, tzn. že jsme měli 
většinu týmu do 8 let, a tak byl jejich 
výkon přímo vynikající, byť to stačilo 
„jen“ na 10. místo. V celkovém pořadí 
Ligy jsme v mladších obsadili 11. po-
zici z 22 družstev, když jsme vynechali 
2 kola a počítala se nám tak dvakrát 
poslední místa.

Starším se zde dařilo na naše 
poměry více než dobře. Po prvním 
kole jim dokonce patřilo 3. místo 
časem 27,52s, s výrazným přičiněním 
obou proudařů, kteří měli ze všech 
týmů jedny z nejrychlejších nástřiků, 
které naopak mnoho družstev ne-
zvládlo anebo mělo neplatný pokus. 
Ve druhém kole se naši nezlepšili, jiná 
družstva si opravila zkažený pokus, 
a tak naši klesli na konečné 6. místo ze 
14 družstev. I to však byl velmi pěkný 
výsledek. V celkovém pořadí Ligy 
skončili z 20 družstev na 12. místě, 
když stejně jako mladší měli dvakrát 
poslední místo. Účast i přesto hodno-
tíme pozitivně, jedná se o všestrannou 
celoroční soutěž, na které ve velké 
míře rozhoduje zkušenost, sehranost 
a také u mladších věkové složení jed-
notlivých týmů.

Dorostenci
Okresní kolo dorostu Mladkov
To se konalo jako ostatní postupové 
soutěže v krásném hasičském areá-
lu v Mladkově v neděli 11. června. 
V kategorii dorostu soutěží jednot-
livci a družstva (nejméně 7 členná 
družstva). Náš SDH měl zastoupení 
v jednotlivcích, a to 4 dorostenci – 
Matěj Jakeš v mladších, Matyáš Grof 
a Honza Kuttich ve středních a Matěj 
Dvořák ve starších. Z nich tři měli 
reálnou šanci dostat se mezi 3 nej-
lepší ve své kategorii a postoupit do 
kola krajského. Nejprve se běhalo 
100 metrů překážek. Mladší a střed-
ní dorostenci mají barieru 170 cm 
a kladinu na výšku 0,8 m, starší mají 
barieru 200 cm a kladinu na výšku 1,2 
m. Za kladinou spojují hadice, spoj na 
rozdělovač a spoj na proudnici. Každý 
má 2 pokusy a počítá se lepší z nich. 
Matěji Jakešovi se nepodařil ani jeden 
pokus, na prvním zaváhal na barieře, 
ve druhém měl velkou smůlu, když 
upadl těsně před cílem. Matyáš před-

„Tak se vám to narodilo, tatínko-
vé.“ Přibližně tato věta mi ráno 
25. 5. 2017 zazněla
v telefonu z firmy KOBIT, kam 
jsme jeli na kontrolní den.
Jupí, prý že tam ještě nic stát 
nebude a ono hned dvakrát, do-
pravní automobil Mercedes Benz 
ze dne 19. 5. a podvozek cisterny 
TATRA FORCE 6x6 z 24. 5. Hned 
po příjezdu v 9:00 jsme si na ně 
sáhli a opravdu to není sen, je na 
nich vylepen štítek OBEC ŽICH-
LÍNEK.
Po prvních dojmech jsme se 

setkali s vedoucími z konstrukce, 
nákupu a obchodního oddělení 
pro upřesnění rozmístění vý-
bavy v jednotlivých schránách 
a místech vozidel, dořešení typu 
přívěsného vozíku za DA a další 
nezbytnosti.
Nakonec jsme se podívali na roz-
pracovaná auta ostatních účastní-
ků dotace a před 11. hodinou jsme 
odjeli s tím, že další kontrolní den 
bude za cca 3 týdny a DA už bude 
v podstatě hotové.

Za obec, jednotku a KOBIT Josef 
Kuře ml.

Pokračování událostí IROP  – technika 
pro JSDH Žichlínek
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vedl dva vynikající výkony a ve své 
kategorii vyhrál, v absolutním pořadí 
na 100 metrů překážek všech kategorií 
byl na skvělém 3. místě a získal krásný 
a vysoký pohár. Honza a Matěj Dvořák 
odvedli také velmi dobré výkony. Kaž-
dý si také po svém pokusu napsal test 
z požární ochrany, poté proběhl dvoj-
boj. Dráha je zde 100 metrů, závodník 
proskočí barierou s oknem a přenáší 
hasicí přístroj o váze nejméně 5 kg na 
vzdálenost 20 metrů na desku, kde jej 
postaví. Matěj Jakeš předvedl výborný 
první pokus, který stačil na 2. místo 
v mladších. Ve středních bylo pole 
velmi vyrovnané, Matyáš byl čtvrtý, 
Honza jedenáctý. A nakonec starší, zde 
se Matěj Dvořák poprvé dostal pod 
18s a to stačilo na 5. místo. Netrpělivě 
jsme pak čekali na celkové výsledky. 
V mladších dorostencích stál Matěje 
Jakeše nevydařený druhý pokus ze 
„stovek“ postup do krajského kola, 
rozhodlo 0,07s mezi ním a postupu-
jícím. Ve středních dorostencích byl 
Honza při své premiéře na 10. místě 
z 12 celkem, ale může v této kategorii 
závodit ještě příští rok. Na celkovém 
2. místě skončil Matyáš Grof a vybo-
joval si postup do krajského kola. Ve 
starších dorostencích Matěj Dvořák 
zopakoval 3. místo z loňského roku, 
ale letos o kategorii výš, a také postou-
pil do krajského kola Pardubického 
kraje do Moravské Třebové. Všichni 
kluci zaslouží za své výkony velkou 
pochvalu, předvedli výborné výkony 
a skvěle tak reprezentovali náš sbor.

Soustředění kolektivu Vysoké 
Pole
Třetí červnový víkend jsme připravili 
již čtvrté soustředění mladých hasičů 
v areálu Vysoké Pole. Na místo jsme 

dojeli v pátek odpoledne, po rozdělení 
do chatek jsme účastníky seznámili 
s plánem pobytu. Následovala večeře 
a po krátkém odpočinku jsme se vy-
dali na procházku po okolí, kudy měl 
druhý den vést závod čtveřic.

Druhý den v sobotu po snídani 
se všichni rozdělili do tréninkových 
skupin a celé dopoledne plnili úkoly 
na jednotlivých tréninkových stano-
vištích. Zdokonalovali se v uzlech, 
střelbě ze vzduchovky, překonávání 
překážek, zapojování hadic, přeskoku 
přes švihadlo, první pomoci atd. Po 
obědě a odpočinku se vše schylovalo 
k závodu čtveřic. Čtveřice se losují po 
věkových skupinách, každá je sestave-
na z dětí různého věku, od nejstarších 
po nejmladší. Běží se na čas a po trati 
hlídky plní úkoly připravené vedou-
cími – např. skládání puzzle na čas, 
motací štafeta, uzly, první pomoc atd. 
Po večeři pak proběhlo vyhodnocení 
pořadí hlídek, každý účastník závodu 
dostal medaili a drobné ceny. Večer 
jsme si připravili oheň, u kterého jsme 
poseděli.

V neděli dopoledne se běžel lesní 
kros na vytyčené trati a proběhla 
„architektonická“ soutěž ve stavbách 
z lesního materiálu. Během celého 
pobytu probíhala tradiční soutěž 
„O nejvšestrannějšího hasiče“ ve 3 
kategoriích a to v celkem 11 disciplí-
nách. Některé se plnily již v sobotu 
dopoledne, další průběžně – např. 
vědomostní test, zkouška paměti, 
překážkový dvojboj atd. Zvítězili Ka-
mila Pavléková, Adam Glocar a Matěj 
Jakeš. Soustředění se zúčastnilo 18 
členů kolektivu MH a 6 vedoucích 
a členů sboru. Poděkovat bych chtěl 
obci Žichlínek za příspěvek na toto 
soustředění, na které se děti vždy 
velmi těší.

Cyklistický výlet
Na poslední schůzku roku 2016/2017 
jsme pro členy kolektivu připravi-
li cyklistický výlet. V pátek 23. 6. 
v 15.30 se u hasičárny v Žichlínku 
sešlo 16 členů kolektivu. Zde jsme 
se rozdělili na 2 skupiny – mladší 
a starší. Mladší jeli směrem na Rych-
nov, na kraji Rychnova odbočili na 
poldr a po 2 km se vydali lesní ces-
tou vedoucí ke kapličce nad Rychno-
vem. Starší jeli do Lubníka, Tatenice, 
Krasíkova, Třebařova do Starého 
Města. Odtud jsme posilněni hra-
chem pokračovali přes Radišov do 
Rychnova. Měli jsme se setkat u kap-
ličky nad Rychnovem, ale vzhledem 
k velkému množství komárů se obě 
skupiny setkaly na poldru. Pak už 
jsme dojeli zpět k hasičárně a opekli 
si klobásky. Původně jsme si je měli 
opékat v lese, ale vzhledem k su-
chu jsme změnili plán. Po nasycení 
žaludků proběhlo předání osvědčení 
za získané odznaky odborností a vy-
hodnocení celoroční bodovací sou-
těže MH SDH Žichlínek s předáním 
cen. Pak už jsme se jen rozloučili 
a popřáli dětem hezké prázdniny. Se-
jdeme se opět začátkem září a velmi 
rádi přivítáme nové tváře.

Vedoucí mládeže SDH Žichlínek 
Jiří Mutl

Návštěva u  SDH Díly 
na Domažlicku
V sobotu 10. června jsme se vydali v šestičlenné delegaci 
do obce Díly na Domažlicku, kam jsme byli pozváni na 
oslavy 85. výročí a k předání nového dopravního automo-
bilu.

Akce to byla povedená, rádi jsme po dlouhém čase 
Díláky viděli a doufáme, že naši návštěvu na podzim 
opětují. O našeho bývalého „Rťáka“ se nám vzorně starají 
a jsem rád, že je právě u nich. Zaslouží si to on i kluci 
dílští.

Za delegaci Josef Kuře ml.

Návrh praporu SDH 
Žichlínek
Postava Floriána je černobílá záměrně, 
neboť zhotovitel praporu jej tvoří vždy 
originálně, tedy žádný není stejný. Firma 
nemá ani žádnou předlohu patrona.

L. Pospíšil

Jubilanti 80 a  více let 
v  druhém čtvrtletí 
roku 2017
Božena Soldánová, 98 let
Anežka Řeháková, 81 let
Otakar Čížek, 86 let
Marie Slavíková, 92 let
Emilie Skalická, 93 let
Zdeněk Hejl, 82 let
Božena Burešová, 89 let
Otakar Černohous, 82 let
Ladislav Šula, 96 let
Marie Matějková, 82 let
Všem oslavencům upřímně blahopřejeme!



Zpravodaj obce Žichlínek 3/2017 vydává obec Žichlínek. Žichlínek 3, 563 01 Lanškroun; Tel.: 465 324 552, 465 325 010; www.zichlinek.eu. Vychází 4x ročně. Počet 
stran: 12. Příspěvky je možno zasílat na e -mail: zpravodaj@zichlinek.eu. Redakční zpracování: Mgr. Dana Krátká, Ludmila Langrová, Monika Šulová; grafi cké 
zpracování: Anežka Langrová. Uveřejněné příspěvky nemusí vyjadřovat stanovisko vydavatele. Redakční rada neodpovídá za názory, mluvnické a stylistické chyby 
autorů textů. Vyhrazuje si právo texty redakčně krátit. Tisk: HEAT-TECH s. r. o. Dolní Čermná. Náklad 300 ks. Neprodejné. Pro vnitřní potřebu. Distribuce zdar-
ma. Příští číslo vyjde v říjnu 2017. Uzávěrka 25. 9. 2017.

S ČERTY 
NEJSOU ŽERTY

od 20.00 od 22.00

OKRESNÍ PŘEBOR
POSLEDNÍ ZÁPAS PEPÍKA HNÁTKA 

V ŽICHLÍNKU

PRVNÍ

18. 8. 2017   •   na hřišti za školou

VSTUPNÉ
DOBROVOLNÉ

s sebou: deku, popř. židličku
OBČERSTVENÍ ZAJIŠTĚNO

obec Žichlínek
vás zve na

LETNÍ KINO

fotogalerie Divadlomuzikočtení

TRADIČNÍ ŽICHLÍNSKÉ

VINOBRANÍ

16. 9. 2017
na sále v Žichlínku
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